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Beslutande organ Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 

Plats och tid Sammanträdesrum Torsö, Stadshuset kl 08:00-12:15 

 
Beslutande Johan Abrahamsson (M) ordförande, ej § 170 

Henrik Andersson (M)  1:e vice ordförande 
Malin Olsson Lundqvist (M) ledamot 
Janne Jansson (S) 2:e vice ordförande, ej §§ 168,170, 171 
Linnéa Wall (S) ledamot, ej § 169 
 

Övriga deltagare Susanne Wirdemo kommundirektör 
Anna Holmqvist ekonomichef §§ 155, 166-167 
Ellinore Johansson tf redovisningschef § 155 
Carl-Fredrik Movitz kommunikationschef § 156 
Niklas Brandt samhällsbyggnadschef §§ 157-163 
Johannes Hukkanen samhällsbyggnadsstrateg § 157 
Julia Nedersjö planarkitekt § 158 
Adam Johansson planchef §§ 158-159 
Per Johansson HR-chef § 165 
Bas Thijssen konsult ekonomi §§ 166-167 
Lars Göran Kvist kommunrevisionens ordförande § 164 
Marianne Kjellqvist kommunrevisionen § 164 
Jonny Karlsson kommunrevisionen § 164 
Ann-Christine Gustavsson kommunrevisionen § 164 
Rebecka Tropp sekreterare 

Justerare Janne Jansson,  Linnea Wall  

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret enligt överenskommelse 
 

Sekreterare  Paragrafer §§§ 154-176 
 Rebecka Tropp  

Ordförande  
 

 Johan Abrahamsson       Henrik Andersson § 170  

Justerande  
 

 Janne Jansson           Linnéa Wall §§ 168, 170-171  
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ANSLAGSBEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 2024-05-02 

Anslagsdatum 2024-05-03 Anslaget tas ner 2024-05-24 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet, Kommunledningskontoret på plan 4 i Stadshuset 
 

Underskrift 

  

 Rebecka Tropp  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 154                                                    

Godkännande av dagordning och anmälan av jäv 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner dagordningen med följande ändring: 

Ärende § 163 Marköverlåtelseavtal med Novab industrifastigheter AB för del av Sund 4:6 utgår 
från dagens sammanträde. 

 

 

 

 

Jäv 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) anmäler jäv i ärende § 170 och deltar inte i 
beredning eller beslut. 

 

Janne Jansson (S) anmäler jäv i ärende § 168, § 170 och § 171 och deltar inte i 
beredning eller beslut. 

 

Linnéa Wall (S) anmäler jäv i ärende § 169 och deltar inte i beredning eller beslut. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 155                                                   Dnr 2024/00234 

Information om räkenskapssammandraget 2023 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Under 2023 genomfördes en granskning av Mariestads kommuns rapportering till 
räkenskapssammandraget för år 2022. I granskningen identifierades ett antal 
utvecklingsområden. Ekonomiavdelningen delger en uppföljande muntlig 
information om rapporteringen för 2023 års räkenskapssammandrag.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ekonomiavdelningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna 
dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ekonomiavdelningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna 
dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

En kvalitetssäkrad rapportering till räkenskapssammandraget möjliggör en mer 
korrekt jämförelse med andra kommuner. Det ökar även kvaliteten i analyser av 
kostnaderna för de olika verksamheterna och möjliggör att rätt slutsatser dras utifrån 
dessa analyser. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-25 

Ekonomichefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-25 

 

Beslutet ska skickas till: 

Ekonomichef, Anna Holmqvist 

Tf redovisningschef, Ellinore Johansson 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 156                                                   Dnr 2024/00223 

Inspirationspriset år 2024 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inspirationspriset för 2024 tilldelas XX 
med motiveringen XX.  

Bakgrund 

I samband med att Mariestad firade 425-års jubileum år 2008 delades 
Inspirationspriset ut för första gången. Priset är ett led i arbetet med att stärka 
Mariestad som en ort för kreativitet och inspiration. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2009 att Inspirationspriset ska delas ut 
årligen i samband med nationaldagsfirandet den 6 juni samt att kommunstyrelsens 
arbetsutskott ska utgöra jury för priset. Den sammanlagda prissumman uppgår till 5 
000 kronor och finansieras med medel från kommunikationsenheten. 

Avsikten är att Inspirationspriset ska delas ut till en eller flera personer som har: 

• Bidragit till att stimulera kreativitet. 

• Vågat tänka nytt och utmanat invanda mönster. 

• Uppmuntrat och inspirerat till positiva och nyskapande tankar eller handlingar i 
Mariestad. 

Invånarna i Mariestad har haft möjlighet att nominera till Inspirationspriset 2024. 
Två nomineringar har inkommit. Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar 
nomineringarna och enas om pristagaren. Förslagen presenteras på sammanträdet.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Bedöms inte att ha någon miljömässig påverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Bedöms inte att ha någon social påverkan. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Den sammanlagda prissumman uppgår till 5 000 kronor och finansieras med medel 
från kommunikationsenheten. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-17 
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Kommunikationschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-09 

 

Beslutet ska skickas till: 

Kommunikationschef, Carl-Fredrik Movitz 

Kommunikatör, Johan Ersson  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 157                                                   Dnr 2023/00320 

Program för bostadsförsörjning  

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar att anta upprättat förslag till Program för bostadsförsörjning. 

Bakgrund 

Varje kommun ska enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar, 
2000:1383, planera för bostadsförsörjningen inom kommunen. Enligt lagen ska 
riktlinjer för bostadsförsörjningen innehålla:  

- Kommunens mål för bostadsbyggande och utveckling av bostadsbeståndet  

- Kommunens planerade insatser för att nå uppsatta mål  

- Hur kommunen har tagit hänsyn till nationella och regionala mål som är av 
betydelse för bostadsförsörjningen  

Som grund för uppgifterna ska det finnas en analys av den demografiska 
utvecklingen, marknadsförutsättningarna, och vilka bostadsbehov som inte 
tillgodoses på den lokala bostadsmarknaden. 

I enlighet med kommunens Riktlinjer för styrdokument har benämningen på 
styrdokumentet getts program, trots lagstiftarens benämning riktlinje.  

Programmets inriktning är att vara ett underlag i arbetet med samhällsplanering och 
utveckling genom att ge kunskap och vara till hjälp vid avvägningar där flera olika 
perspektiv samlas till en helhet.  

Samråd har hållits i perioden 17 november 2023 till 1 januari 2024. Sex yttranden har 
inkommit varav fyra stycken har lämnat medskick. Justeringar i programmet har 
gjorts i varierande grad utifrån synpunkterna.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Programmet bidrar med ställningstaganden för att utveckla bostadsbeståndet, att 
arbeta utifrån för att ta hänsyn till bland annat den miljömässiga dimensionen.  

Bedömning ur social dimension 

Programmet bidrar med ställningstaganden för att utveckla bostadsbeståndet, att 
arbeta utifrån för att ta hänsyn till bland annat den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Programmet bidrar med ställningstaganden för att utveckla bostadsbeståndet, att 
arbeta utifrån för att ta hänsyn till bland annat den ekonomiska dimensionen. 
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Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-17 

Samhällsbyggnadsstrategens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-16 

Antagandeversion Program för bostadsförsörjning 

Inbjudan samråd Program för bostadsförsörjning Mariestads kommun 

Yttrande – Gullspångs kommun 

Yttrande – Miljö och byggnadsnämnden  

Yttrande – Tekniska nämnden   

Yttrande – Fastighetsavdelningen  

Yttrande – Länsstyrelsen  

Yttrande – Västra Götalandsregionen 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 

Planchef Adam Johansson 

Näringslivschef Peter Jonsson 

Samhällsbyggnadsstrateg Maria Gustavsson  

Samhällsbyggnadsstrateg Johannes Hukkanen  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 158                                                   Dnr 2023/00655 

Information om Reningsverket 3 samt arbete med detaljplan för 
Reningsverket 2 och Städet 2 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen.  

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade den 14 september 2022 (§ 128) om planuppdrag för 
omvandling av Katthavet industri- och verksamhetsområde till bostadsmark. Arbetet 
ska ske snarast och pågå parallellt med investeringar och ombyggnation av Mariestads 
avloppsreningsverk.  

Katthavets potential för omvandling från industri- och verksamhetsområde till 
stadsbebyggelse med stor andel bostäder har varit uttryckt under lång tid i 
kommunens översiktliga planering och strategier för utveckling av staden. Ett 
genomförande har dock varit begränsat av nuvarande drifttillstånd för Mariestads 
avloppsreningsverk. Kommunen har ansökt och erhållit ett nytt tillstånd för ökad 
kapacitet och ombyggnation av verket för att inte riskera att nya bostäder utsätts för 
luktolägenheter.  

Kommunen har ingått planavtal med exploatören Vänerborgen AB för planläggning 
av fastigheterna Reningsverket 2 och Städet 2 för utveckling i enlighet med 
kommunens mål och vad som redovisas i förslaget till fördjupad översiktsplan 
Mariestad 2040. Planarbete har pågått sedan årsskiftet 2023/2024 och planenheten 
informerar arbetsutskottet och ger en lägesrapport i ärendet.  

Förvaltningen informerar om de förhandlingar om förvärv av fastigheten 
Reningsverket 3 som pågår.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

I ärendet har det inte bedömts nödvändigt att göra någon bedömning ur miljömässig 
dimension. 

Bedömning ur social dimension 

I ärendet har det inte bedömts nödvändigt att göra någon bedömning ur social 
dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

I ärendet har det inte bedömts nödvändigt att göra någon bedömning ur ekonomisk 
dimension. 
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Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-18 

Planarkitektens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-18 

 

Beslutet ska skickas till: 

Planenheten   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 159                                                   Dnr 2023/00420 

Ansökan om planbesked, del av fastighet Brodderud 3:11 och 
Krontorp 1:1 

  

Arbetsutskottets beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att meddela Artis Förvaltning AB 
positivt planbesked för planläggning av verksamheter i form av 
drivmedelsförsäljning, hotell/motell samt sällanköpshandel på del av 
fastigheterna Brodderud 3:11 och Krontorp 1:1 i Mariestad.  

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att uppdra åt planenheten att ta fram 
förslag på detaljplan för del av Brodderud 3:11 och Krontorp 1:1, Mariestad, 
Mariestads kommun som möjliggör drivmedelsförsäljning, hotell/motell samt 
sällanköpshandel. 

3. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att planenheten ska teckna planavtal 
med Artis Förvaltning AB. 

Bakgrund 

Artis Förvaltning AB har den 15 augusti 2023 inkommit med ansökan om 
planbesked för handel och livsmedel på del av fastigheterna Brodderud 3:11 och 
Krontorp 1:1. Sökanden önskar uppföra envåningsbyggnader om cirka 12 000 till 14 
000 kvadratmeter bruttototalarea vilket skulle innebära en exploateringsgrad om cirka 
40 procent av området. Övrig yta avses utformas för parkering, köryta och en mindre 
andel grönyta. Markanvändningen avser handel inklusive livsmedel. 

Mariestads kommun arbetar parallellt med att ta fram en ny fördjupad översiktsplan 
för staden. Syftet med den fördjupade översiktsplanen är att långsiktigt ta ställning till 
hur mark- och vattenanvändningen ska utvecklas i Mariestads tätort fram till år 2040. 
I kapitlet Mark- och vattenanvändning konkretiseras utvecklingsstrategin utifrån en 
geografisk områdesindelning. 

För varje område redovisas områdets befintliga förutsättningar, viktiga strategiska 
principer, utvecklingsförslag samt vägledning för planeringen. På 
markanvändningskartan framgår att det nu aktuella området dock inte bedöms som 
lämpligt för dagligvaruhandel utan området pekas i stället ut som lämpligt för 
drivmedelsförsäljning. Motivet till detta är platsens strategiska placering intill E20 i 
stadens ytterområde. Kommunens viljeinriktning och intention beträffande 
livsmedelsförsäljning och övrig detaljhandel, är att välja platser i nära anslutning till 
befintliga och nya bostadsområden för att på så sätt främja gång- och cykeltrafik 
framför bilberoende.  

Under processen för beredning av planbesked har planenheten och sökanden utifrån 
kommunens översiktliga ställningstaganden haft en dialog kring den ursprungliga 
idén vilket resulterat i att planbeskedsansökan pausats den 9 november 2023 för att 
kompletteras och utvecklas så att inriktningen stämmer överens med kommunens 
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övergripande planering. Därmed har kommunen och sökanden kommit överens en 
annan tidsfrist än fyra månader. 

Aris Förvaltning AB har efter dialogen den 21 mars 2024 kompletterat sin ansökan 
med reviderade tankar och idéer. Kompletteringen avser verksamheter inriktat mot 
trafikanter på E20 såsom drivmedelsförsäljning, hotell/motell och sällanköpshandel 
(ej livsmedel/daglivaruhandel). 

Bedömning ur miljömässig dimension 

En planläggning på platsen bidrar till att grönyta och jordbruksmark tas i anspråk för 
annat ändamål. Jordbruksmarken brukas emellertid inte samtidigt som delar av 
grönytan sannolikt är förorenad med anledning av tidigare verksamheter som 
bedrivits där. Därav bedöms områdets funktion som spridningskorridor för växter 
och djur i dagsläget vara låga.  

Ytan är i huvudsak genomsläpplig vilket gör att exploatören på del av egen fastighet 
kan ta hand om dagvatten och låta det infiltreras naturligt i marken så det inte 
behöver belasta det kommunala ledningsnätet. 

Bedömning ur social dimension 

En planläggning på platsen bidrar till att grönyta och jordbruksmark tas i anspråk för 
annat ändamål. Området omgärdas av tre större vägar; E20, väg 202 och 
Stockholmsvägen som medför barriäreffekter och skapar olägenhet i form av buller 
på och runt området. Därav används området inte för rekreation, utevistelse eller lek. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

En planläggning på platsen bidrar till utveckling av stadens kommersiella 
serviceunderlag i ett strategiskt läge intill E20. Kostnader för detaljplanens 
framtagande hanteras genom upprättande av planavtal där kostnader för arbetet 
preciseras. Det uppstår inga kostnader i plangenomförandet som kommunen är 
ansvarig för.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-18 

Planarkitektens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-18 

Planbeskedsansökan 

Beredning av planbeskedsansökan 

 

Beslutet ska skickas till: 

August Eriksson, Planarkitekt  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 160                                                   Dnr 2024/00213 

God bebyggelsemiljö år 2023 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att diplom för god bebyggelsemiljö år 2023 
så tilldelas XX med motiveringen XX. 

Bakgrund 

I syfte att inom Mariestads kommun uppmärksamma personer, föreningar, 
organisationer eller liknande i deras arbete med goda bebyggelsemiljöer delar finns en 
ett diplom instiftat. Diplomet ska främja förtjänstfulla insatser där gott hantverk, 
hållbar utveckling och estetiska värden är i fokus samt främja god arkitektur. Med 
tilldelningen av diplomet följer en ersättning som uppgår till 5000 kronor.  

Diplomet kan sökas för förtjänstfulla insatser för god byggnadskultur, 
kunskapshöjande insatser för hållbar utveckling, varsam renovering, restaurering av 
byggnad med tidstypiska material och hantverksmässighet samt god samverkan med 
platsens miljö och kulturvärden. 

Enligt gällande riktlinjer ska diplomet delas ut årligen på Nationaldagen under 
förutsättning att lämpliga kandidater finns. Diplomet utlyses av bygglovsenheten en 
månad före ansöknings- och nomineringstidens utgång genom annonsering på 
lämpligt sätt.  

Bygglovschefen har uppgett att annonsering har skett på såväl kommunens 
externwebb som två gånger i Mariestads-Tidningen. Några nomineringar eller 
ansökningar har dock inte inkommit till miljö- och byggnadsavdelningen. 
Förvaltningen har heller inget eget förslag till mottagare detta år. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Att uppmärksamma god bebyggelsemiljö bedöms bidra till att inspirera och främja 
hållbart byggande, restaurering och återbruk. 

Bedömning ur social dimension 

Att uppmärksamma god bebyggelsemiljö bedöms bidra till att inspirera och främja 
goda sociala värden i vår gemensamma bebyggelsemiljö. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Kostnaden om 5 000 kronor tas ur befintlig budgetram. 
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Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-12 

Samhällsbyggnadschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-12 

 

Beslutet ska skickas till: 

Bygglovschef Pia Ekström  

Kultur och fritidschef, Tomas Ekström  

Ekonomicontroller, Cecilia Gustavsson   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 161                                                   Dnr 2024/00221 

Information om elsparkcyklar 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Hyrsparkcyklar tillhandahållna av privata företag är en verksamhet som växer fram i 
en rad tätorter i Sverige. I Skaraborg finns dessa bland annat i Skövde och Lidköping. 
Verksamheten väcker i olika omfattning lokal debatt.  

Samhällsbyggnadsförvaltningen informerar kommunstyrelsens arbetsutskott och för 
en dialog kring politisk syn på motsvarande verksamhet i Mariestads tätort. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Möjligheten att hyra en elsparkcykel kan vara bra ur ett miljömässigt perspektiv om 
den ersätter andra fosildrivna transporter. 

Bedömning ur social dimension 

Möjligheten att hyra en elsparkcykel kan vara bra ur ett socialt perspektiv om den 
ersätter andra transporter, turister, möjliggör för grupper som inte annars skulle köpa 
ett sådant transportmedel och ökar social interaktion. I samband med färden finns 
trafiksäkerhetsaspekter och parkeringsfrågor att beakta. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur denna dimension i detta läge. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-16 

Samhällsbyggnadschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-16 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt  

Teknisk chef, Johan Myhrman  

Samhällsbyggnadsstrateg, Johannes Hukkanen  

Näringslivschef, Peter Jonsson, Gatuchef, Simon Ravik   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 162                                                   Dnr 2024/00181 

Discgolfbana  

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott ställer sig positiva till att samhällsbyggnadsförvaltningen 
fortsätter dialog med föreningen. Arbetsutskottet överlåter till föreningen att upprätta en 
förstudie för en ny discgolfbana vid aktuellt område. 

Bakgrund 

Mariestads discgolfklubb inkom under år 2022 med ett förslag och en förstudie om 
att anlägga en ny discgolfbana i Gummerstadviken. Kommunstyrelsen beslutade den 
13 mars 2023 (§ 54) att avslå Gummerstaviken som en lämplig plats och gav istället 
samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheten att hitta annan 
lämplig plats i samband med arbetet med fördjupad översiktsplan för Mariestad 2040. 

I förslaget till fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 som just nu är föremål för 
granskning beskrivs en inriktning för utveckling av grönstrukturen som ska vara 
varierande och kan exempelvis innebära programmerade ytor för olika typer av 
aktiviteter, såsom exempelvis discgolfbana. I planen redovisas en utveckling intill 
Lekevi idrottsplats med inriktning stadsdelspark/idrott. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning är att en utveckling av området intill 
Lekevi idrottsplats lämpligen skulle kunna samordnas med en discgolfbana. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Frågan befinner sig i ett tidigt stadie och får bedömas när en plats närmare har 
specificerats. 

Bedömning ur social dimension 

En discgolfbanan kommer vara fri att använda för alla och kommer skapa nya ytor 
för sociala sammanhang. Discgolfbanan bedöms främja folkhälsan. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Frågan befinner sig i ett tidigt stadie och får beräknas när en plats närmare har 
specificerats. 

Föreningen beskriver att den planerar att aktivt bidra till anläggandet och skötsel. 
Föreningen är dock beroende av medfinansiering från olika parter och planer att söka 
stöd från kommunen och näringsliv.  

Discgolfbanan bedöms attrahera evenemang och tävlingar, vilket gynnar 
besöksnäringen i Mariestad med omnejd. 
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Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-22 

Tf mark- och exploateringschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-19 

 

Beslutet ska skickas till: 

Mariestads discgolfklubb   

Mark och exploateringsingenjör, Jan-Christer Hult  

Planeringsenheten  

Kultur och fritidsavdelningen   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 163                                                   Dnr 2024/00057 

Marköverlåtelseavtal med Novab industrifastigheter AB för del 
av Sund 4:6 
 

  

Ärendet utgår från dagens sammanträde. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 164                                                   Dnr 2024/00206 

Dialogmöte mellan kommunstyrelsens arbetsutskott och 
kommunrevisionen 2024 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunrevisionen har beslutat att genomföra 
återkommande dialogmöten under året. Dialogmötena ska förläggas till 
arbetsutskottets möte och syftet är att föra dialog rörande bland annat genomförda 
och planerade granskningar samt kommunstyrelsens uppsiktsplikt.  

Den ekonomiska prognosen har ännu inte behandlats och kommer att diskuteras i 
annat forum.  

Vid dagens sammanträde diskuteras bland annat följande punkter:  

- Genomförda och pågående granskningar och revisionsrapporter 

- Kommande granskningar under år 2024 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-16 

 

Beslutet ska skickas till: 

Kommunstyrelsen (anmälas) 

Revisionen  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 165                                                   Dnr 2024/00226 

Återkoppling medarbetarundersökning 2024 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Fram till i år har kommunen vartannat år genomfört en medarbetarundersökning för 
att ”ta tempen” på organisationen, med bland annat frågor om trivsel, arbetsmiljö 
och ledarskap. För att skapa bättre förutsättningar för att utfallet av enkäten 
verkligen leder till förbättringar på såväl övergripande organisatorisk nivå som på 
enhetsnivå, kommer kommunen från och med i år mäta oftare, men med färre 
frågor.  

HR-avdelningen, som ansvarar för enkätens genomförande, har låtit genomföra den, 
inklusive HME-enkät samt frågor om de politiskt antagna arbetsmiljömålen, under 
vecka 10 till 12, år 2024.  

Utfallet visar på en svarsfrekvens på 74 procent, att jämföra med 75 procent vid 
mätningen år 2020. Utfallet av enkäten redovisas på skala 1 till 100, där resultat högre 
än 66,6 grönmarkeras. Utfall mellan 33,4 och 66,6 blir gula och utfall lägre än 33,3 
blir röda. Varje chef har till uppgift att på APT återkoppla resultatet och i dialog med 
sina medarbetare komma överens om vilka åtgärder som kan vara lämpliga. Som stöd 
ger systemet respektive chef tre förslag på inom vilka områden åtgärder bör ske. 

Utfall i korthet  
Av enkätens 15 frågeområden är 12 ”gröna”. Tre är gula: arbetsbelastning, kunskap 
och utveckling samt återhämtning. HME totalindex ligger på 80, vilket är en ökning 
med 1 jämfört med år 2022. Utfallet rapporteras till Kolada. eNPS (Employer Net 
Promoter Score), viljan att rekommendera kommunen som arbetsgivare, behöver bli 
bättre.  

HR-chef har återkopplat resultatet på kommundirektörens ledningsgrupp samt till 
den central samverkansgruppen den 18 april 2024. I samband med 
ledningsgruppsmötet diskuterades förslag till åtgärder på övergripande nivå.  

Det fortsatta arbetet 
HR-avdelningen har sammanställt inkomna synpunkter från medarbetarna rörande 
enkätens utformning med mera. Inriktningen är att göra en uppföljande mätning 
efter sommaren, men med färre frågor. Inför kommande mätning behöver 
informationen till medarbetarna förbättras med mål att öka antalet svar. Möjligheten 
till fritextsvar kommer att utökas.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 
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Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-18 

HR-chefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-18 

 

Beslutet ska skickas till: 

HR-chef, Per Johansson  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 166                                                   Dnr 2024/00078 

Internkontroll plan för Mariestads kommun 2024 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen noterar informationen.   

Bakgrund 

Intern kontroll är en viktig del i verksamhets- och ekonomistyrningen. Enligt 6 kap. 6 
§ kommunallagen (2017:725) ska nämnder se till att den interna kontrollen är 
tillräcklig.  

Kommunstyrelsen har uppsikt över samtliga nämnders internkontroll. Respektive 
nämnd har gjort en riskbedömning av sin verksamhet vilken resulterat i en beslutad 
internkontrollplan som följs upp två gånger per år. Den interna kontrollplanen 
bygger på en riskanalys där riskerna bedömts utifrån sannolikheten att de ska inträffa 
och konsekvensen om de inträffar. De risker som får de högsta riskvärdena (9 till 16) 
har tagits med i den interna kontrollplanen för 2024.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ärendet bedöms ha en positiv påverkan ur en social dimension. Genom att bland 
annat arbeta med kraven för informationssäkerhet och personalförsörjning.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet kan ha en positiv inverkan på kommunens ekonomi då flera kontrollpunkter 
syftar till att säkerställa de ekonomiska processerna. En ändamålsenlig intern kontroll 
kan bidra till en god ekonomisk hushållning. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-18 

Kvalitetscontrollerns tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-18 

Rapport ”Internkontrollplan 2024 – kommunstyrelsen” 

Rapport ”Internkontrollplan 2024 – Socialnämnden” 

Rapport ”Internkontrollplan 2024 – Äldre och Omsorgsnämnden” 

Rapport ”Internkontrollplan 2024 – Utbildningsnämnden” 
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Rapport ”Internkontrollplan 2024 – Miljö och byggnadsnämnden” 

Rapport ”Internkontrollplan 2024 – Överförmyndarnämnden” 

Rapport ”Internkontrollplan 2024 – Tekniska nämnden” 

 

Beslutet ska skickas till: 

Kommundirektör 

Ekonomichef, Anna Holmqvist   

Budgetcontroller, Ida Nilsson   

Kvalitetscontroller Micha Rieckmann   

Kommundirektörens ledningsgrupp 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 167                                                   Dnr 2024/00235 

Information inför budgetberedning 2025 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

En muntlig information ges kring det finansiella läget inför budget 2025. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ekonomiavdelningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna 
dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ekonomiavdelningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna 
dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

En beskrivning av det ekonomiska läget ger förutsättningar för ett budgetbeslut som 
skapar bättre långsiktiga finansiella förutsättningar för Mariestads kommunkoncern.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-25 

Ekonomichefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-25 

 

Beslutet ska skickas till: 

Ekonomichef, Anna Holmqvist   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 168                                                   Dnr 2024/00171 

Årsredovisning för kommunalförbundet Avfall och återvinning 
Skaraborg år 2023 samt beslut om ansvarsfrihet för direktionen 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Kommunfullmäktige godkänner, för sin del, årsredovisningen för kommunal-
förbundet Avfall och Återvinning Skaraborg år 2023. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att bevilja direktionen för Avfall och Återvinning 
Skaraborg samt de enskilda förtroendevalda i direktionen ansvarsfrihet för 2023 
års förvaltning.   

 

Jäv 
Janne Jansson (S) anmäler jäv och deltar inte i beredning eller beslut. 

Bakgrund 

Avfall och Återvinning Skaraborg är ett kommunalförbund som ansvarar för den 
kommunala renhållningsskyldigheten i medlemskommunerna Falköping, Gullspång, 
Hjo, Karlsborg, Mariestad, Skövde, Skara, Tibro, Essunga, Grästorp, Götene, Vara 
och Töreboda. Ansvaret omfattar avfall som enligt miljöbalken utgörs av 
hushållsavfall samt avfall hos annan verksamhet, som är jämförligt med 
hushållsavfall. 

Direktionen beslutade den 18 mars 2024 att godkänna årsredovisningen för år 2023. 

Förbundets resultat för år 2023 uppgår till – 7 726 tusen kronor, i jämförelse med det 
budgeterade resultatet om – 9 085 tusen kronor. Anledningen att resultatet är bättre 
än budget är lägre kostnader och avskrivningar. De av förbundet utsedda revisorerna 
bedömer i revisionsberättelsen att det inte framkommit några omständigheter som 
ger anledning att anse att resultatet inte skulle vara förenligt med de finansiella mål 
som direktionen fastställt i budget för år 2023. 

Förbundets redovisade bedömning av balanskravsresultatet i förvaltningsberättelsen 
uppgår till – 8,3 miljoner kronor. Revisorerna bedömer, utifrån redovisningen av 
balanskravsresultatet i årsredovisningen, att det lagstadgade balanskravet inte 
uppfylls. revisorerna bedömer att de synnerliga skäl som åberopas i årsredovisningen, 
för att inte reglera det negativa balanskravsresultatet, är motiverade och beaktar 
kravet om god ekonomisk hushållning.  

I den av direktionen fastställda budgeten för år 2023 finns fyra verksamhetsmål som 
bedömts ha betydelse för god ekonomisk hushållning. Direktionen har rapporterat 
att ett verksamhetsmål är delvis uppfyllt.  

Grundat på en översiktlig granskning av årsredovisningen gör revisorerna 
bedömningen att verksamhetsmålen inte är uppfyllda, vilket innebär att resultatet inte 
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fullt ut är förenligt med de verksamhetsmål som direktionen fastställt i budget för år 
2023. Revisorerna rekommenderar en översyn av mål för budgeten 2024.  

Revisorernas bedömning är att:  

- Årsredovisningen i allt väsentligt har upprättats enligt lagens krav och god 
redovisningssed. 

- Det finansiella målet uppfylls.  

- Förbundets verksamhetsmässiga mål för god ekonomisk hushållning uppfylls 
inte. Revisorerna rekommenderar därmed en översyn av mål för budgeten 2024 i 
syfte att säkerställa en högre måluppfyllnad.  

Det noteras att det inte framgår av revisionsberättelsen om revisionen 
rekommenderar medlemskommunerna att bevilja ansvarsfrihet för direktionen samt 
de enskilda ledamöterna i direktionen. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Årsredovisningen för kommunalförbundet Avfall och Återvinning Skaraborg har 
ingen direkt påverkan på den miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Årsredovisningen för kommunalförbundet Avfall och Återvinning Skaraborg har 
ingen direkt påverkan på den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Årsredovisningen för kommunalförbundet Avfall och Återvinning Skaraborg har 
ingen direkt påverkan på den ekonomiska dimensionen. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-12 

Administrative chefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-04 

Förbundsdirektionens beslut den 18 mars 2024, § 4, Årsredovisning 2023. 

Årsredovisning för kommunalförbundet Avfall och Återvinning Skaraborg år 2023.  

Revisorernas bedömning av bokslut och årsredovisning 2023-12-31. 

Granskning av bokslut och årsredovisning 2023-12-31 upprättad av KPMG. 

Det sakkunniga biträdets yttrande, upprättat av KPMG 2024-03-21. 

Återkoppling revisorernas granskning 

 

Beslutet ska skickas till: 

Kommunalförbundet Avfall och Återvinning Skaraborg 

Ekonomichef Anna Holmqvist    
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 169                                                   Dnr 2024/00192 

Årsredovisning för Samordningsförbundet Skaraborg år 2023 
samt beslut om ansvarsfrihet för styrelsen 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Kommunfullmäktige godkänner, för sin del, årsredovisningen för Samordnings-
förbundet Skaraborg år 2023. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att bevilja styrelsen för Samordningsförbundet 
Skaraborg samt de enskilda förtroendevalda i styrelsen ansvarsfrihet för 2023 års 
förvaltning. 

 

Jäv 
Linnéa Wall (S) anmäler jäv och deltar inte i beredning eller beslut. 

Bakgrund 

Samordningsförbundet är en fristående juridisk organisation med 
Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Västra Götalandsregionen samt 
kommunerna Essunga, Falköping, Gullspång, Götene, Hjo, Karlsborg, Lidköping, 
Mariestad, Skara, Skövde, Tibro, Tidaholm, Töreboda och Vara som medlemmar. 
Förbundets organisation består av en styrelse som utses av medlemmarna. Till sin 
hjälp har den ett kansli och tre beredningsgrupper. 

De verksamheter som förbundet finansierar kompletterar myndigheternas ordinarie 
verksamhet. Samordningsförbundens uppgift är främst att verka för att medborgare 
ska få stöd och rehabilitering till egen försörjning. På individnivå verkar 
samordningsförbundet genom att finansiera insatser som bedrivs av de samverkande 
parterna. Samordningsförbundet stödjer även aktivt insatser som syftar till att skapa 
strukturella förutsättningar för att myndigheterna ska kunna samarbeta bättre. 

Samordningsförbundet Skaraborg finansieras via Försäkringskassan och 
Arbetsförmedlingen med hälften av medlen, Västra Götalandsregionen med en 
fjärdedel och kommunerna med resterande fjärdedel. Utöver dessa medlemsintäkter 
bedriver Samordningsförbundet ett ESF-projekt med en totalbudget om 16,8 
miljoner under en tvåårsperiod till och med juni 2025. 

Samordningsförbundet har som långsiktigt effektmål att öka invånarnas hälsa så att 
andelen i arbetsför ålder som är beroende av offentlig försörjning minskar och att 
fler kommer i egen försörjning. Samordningsförbundet Skaraborgs mål är att agera 
proaktivt och med stor lyhördhet finansiera eller delfinansiera rehabiliterings-insatser 
hos huvudmännen där deltagarna är aktuella hos minst två av huvudmännen. 
Samordningsförbundet ska vara välkänt både externt och inom parternas 
organisationer. 
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Förbundschefen för Samordningsförbundet har i en skrivelse hemställt att 
medlemmarna i förbundet ska bevilja styrelsen för Samordningsförbundet samt de 
enskilda förtroendevalda i styrelsen ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning. 

Revisorerna bedömer sammantaget att styrelsen i Samordningsförbundet Skaraborg 
har bedrivit verksamheten på ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredställande sätt samt att den interna kontrollen har varit tillräcklig. 

Revisorerna bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och att 
årsredovisningen har upprättats i enlighet med tillämpliga delar av lagen om 
kommunal bokföring och redovisning och god redovisningssed. Revisorerna 
bedömer vidare att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finansiella 
mål och verksamhetsmål som är uppställda. 

Revisorerna tillstyrker att fullmäktige i respektive kommun beviljar ansvarsfrihet för 
styrelsen samt de enskilda ledamöterna i densamma. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Årsredovisningen för Samordningsförbundet Skaraborg har ingen direkt påverkan på 
den miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Årsredovisningen för Samordningsförbundet Skaraborg har ingen direkt påverkan på 
den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Årsredovisningen för Samordningsförbundet Skaraborg har ingen direkt påverkan på 
den ekonomiska dimensionen. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-12 

Administrative chefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-05 

Årsredovisning för Samordningsförbundet Skaraborg år 2023, beslutad av styrelsen 
2024-02-20. 

Samordningsförbundet Skaraborg, Projektredovisning 2023. 

KPMG Revisionsberättelse, Samordningsförbundet Skaraborg år 2023. 

Samordningsförbundet Skaraborg, Protokoll 2 år 2024. 

De förtroendevalda revisorerna i Samordningsförbundet Skaraborg, 
Revisionsberättelse för år 2024. 

Skrivelse från förbundschefen 2024-03-28, Samordningsförbundet Skaraborgs 
hemställan om ansvarsfrihet. 

Projektredovisning 2023 
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Beslutet ska skickas till: 

Samordningsförbundet Skaraborg, Ekonomichef Anna Holmqvist     
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 170                                                   Dnr 2024/00208 

Årsredovisning för Skaraborgs Kommunalförbund år 2023 samt 
beslut om ansvarsfrihet för direktionen 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisningen för Skaraborgs 
kommunalförbund år 2023. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att bevilja direktionen i Skaraborgs 
kommunalförbund samt de enskilda förtroendevalda i direktionen ansvarsfrihet 
för 2023 års förvaltning. 

 

Jäv 

Johan Abrahamsson (M) och Janne Jansson (S) anmäler jäv och deltar inte i 
beredning eller beslut. 

Bakgrund 

Skaraborgs kommunalförbund bildades år 2006 av de femton kommunerna i 
Skaraborg. Under år 2019 förändrades förbundets politiska organisation och 
arbetssätt med ny förbundsordning, vilken beskriver att förbundsfullmäktige och 
styrelse ersätts av en direktion, samt att beredningar tas bort. Syftet var att 
åstadkomma ett arbetssätt som möjliggör ökad delaktighet, tid för strategiska 
diskussioner och ökad möjlighet att utöva politisk styrning över förbundets inriktning 
och verksamhet. 

Förbundet har till ändamål att tillvarata medlemskommunernas intressen och att 
främja samverkan och samarbete över kommungränserna. Verksamheten ska vara till 
kommunal nytta och skapa mervärden för medlemmarna. Syftet ska vara att stärka 
Skaraborg som en attraktiv region med goda livsvillkor för alla invånare och 
samverka för utveckling och effektivt resursutnyttjande. 

I det gemensamma utvecklingsarbetet för Skaraborg har arbetet i förbundets 
strukturerats i tre utvecklingsområden: Regional utveckling, Kunskapsutveckling och 
Välfärdsutveckling. Förbundet ska särskilt verka inom områdena Tillväxt och 
utveckling, Verksamhetsstöd och intressebevakning samt driva Projekt som har till 
syfte att främja samordning och/eller samverkan inom dessa två områden 

Direktionen beslutade den 22 mars 2024 att godkänna upprättat förslag till 
årsredovisning för år 2023 och överlämna den till revisorer och 
medlemskommunernas fullmäktige. Verksamheten har under året varit omfattande 
och förbundet bedriver och är delaktig i flera projekt och 
verksamhetsutvecklingsuppdrag åt medlemskommunerna. Den ekonomiska 
verksamheten uppvisar ett positivt resultat om 107 tusen kronor.   

Revisorernas granskning 
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Revisorerna inom kommunalförbundet har granskat den verksamhet som bedrivits i 
Skaraborgs kommunalförbund under år 2023. 

Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen i allt väsentligt har bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande 
sätt.  

Revisorerna bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande samt att 
direktionens interna kontroll har varit tillräcklig. 

Revisorerna bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt 
med det finansiella målet samt delvis förenligt med de verksamhetsmål som är 
beslutade av direktionen. Revisorerna rekommenderar direktionen att utvärdera och 
bedöma de övergripande målen fastställda i budget samt att direktionen tydliggör att 
förbundets fastställda mål i budgeten tillika är förbundets mål för god ekonomisk 
hushållning. 

Revisorerna tillstyrker att direktionen och enskilda ledamöter i detta organ beviljas 
ansvarsfrihet. Revisorerna tillstyrker även att årsredovisningen för 2023 godkänns. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Årsredovisningen för Skaraborgs kommunalförbund år 2023 har ingen direkt 
påverkan på den miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Årsredovisningen för Skaraborgs kommunalförbund år 2023 har ingen direkt 
påverkan på den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Årsredovisningen för Skaraborgs kommunalförbund år 2023 har ingen direkt 
påverkan på den ekonomiska dimensionen. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-12 

Administrative chefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-10 

Årsredovisning för Skaraborgs kommunalförbund år 2023. 

Granskning av årsredovisningen för Skaraborgs kommunalförbund år 2024-04-04 
utförd av pwc. 

Revisionsberättelse för år 2023 upprättad av revisorerna i Skaraborgs 
kommunalförbund 2023-04-03. 

Protokollsutdrag från förbundsdirektionen i Skaraborgs kommunalförbund 2024-03-
22 § 20, Årsredovisning 2023, Skaraborgs kommunalförbund. 

Granskning av god ekonomisk hushållning 2023, Skaraborgs kommunalförbund, 
upprättad av pwc mars 2024. 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-05-02 

Sida 32 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Skaraborgs kommunalförbund, Ekonomichef Anna Holmqvist    
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 171                                                   Dnr 2024/00209 

Årsredovisning för Tolkförmedling Väst år 2023 samt beslut om 
ansvarsfrihet för direktionen 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisningen för Tolkförmedling 
Väst år 2023. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att bevilja direktionen i Tolkförmedling Väst samt 
de enskilda förtroendevalda i direktionen ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning. 

 

Jäv 
Janne Jansson (S) anmäler jäv och deltar inte i beredning eller beslut. 

Bakgrund 

Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund och dess ändamål är att tillgodose 
medlemmarnas behov av språktolk. Förbundet har tilldelats uppdraget att bedriva 
språktolkförmedling och är därmed huvudman för verksamheten. 
Medlemsorganisationernas verksamheter köper samtliga språktolktjänster av 
Tolkförmedling Väst. Förbundet bedriver även översättningsverksamhet. 

Tolkförmedling Väst består av 43 medlemmar, Västra Götalandsregionen samt 42 
kommuner. Förbundet är en egen offentligrättslig juridisk person, fristående i 
förhållande till sina medlemmar. Medlemmarna har kvar ett yttersta ekonomiskt 
ansvar för verksamheten. Varje medlem har tillskjutit en krona per kommuninvånare 
som andelskapital. Kvotvärdet av detta ger medlemmens andel i förbundet. 

Förbundet styrs av en direktion bestående av ledamöter från respektive 
medlemsorganisation. Särskilt utsedda revisorer granskar förbundets verksamhet. 
Förbundet har sitt säte i Göteborg samt ett lokalkontor i Mariestad. Förbundet har 
varit i drift sedan den 1 april år 2013. 

Under år 2023 utfördes cirka 329 000 uppdrag vilket är 6 000 färre än budgeterat. 
Årets resultat blev -250 tkr, att jämföra med budgeterat nollresultat. Det negativa 
resultatet är främst kopplat till färre utförda uppdrag än budgeterat. 

Händelser av väsentlig betydelse år 2023: 

- Driftsättning av nytt bokningssystem. Under år 2022 upphandlades ett nytt 
bokningssystem för förmedling av förbundets tjänster. Systemet togs i drift i maj 
år 2023 och har fungerat enligt plan. 

- Minskning av antalet kontor. Direktionen beslutade under hösten att minska 
antalet kontor från tre till två, vilket resulterade i att kontoret i Borås stängdes i 
slutet av året. Såväl verksamheten som delar av personalen flyttade till Göteborg. 
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- Avslut av jouren. Under hösten sades avtalet med Regionservice (Västra 
Götalandsregionen) upp vilka hanterat förbundets bokningar utanför ordinarie 
kontorstid. 

- ISO-certifiering. Under året övergick förbundet från FR2000 till ISO-standard. 

- West Pride. Förbundet medverkade i West Pride-veckan. 

- Flertalet rättsärenden. Förbundet har under året haft ett antal rättsärenden; 
anmälan till Konkurrensverket, överklagande av direktionsmöte samt en 
överklagan gällande avslag om begäran om allmän handling. 

Direktionen beslutade den 22 mars 2024 att godkänna årsredovisningen för år 2023 
och översända den till medlemmarna för godkännande och prövning av 
ansvarsfrihet. 

Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper och 
pröva om verksamheten har bedrivits enligt de uppdrag, mål, lagar och föreskrifter 
som gäller för verksamheten. 

Revisorerna för Tolkförmedling Väst har granskat den verksamhet som bedrivits i 
kommunalförbundet av dess direktion under år 2023. 

Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen i Tolkförmedling Väst har 
bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt. 

Revisorerna bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande, att 
direktionens interna kontroll varit tillräcklig samt att resultatet enligt 
årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som 
direktionen uppställt. 

Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen 
samt för de enskilda ledamöterna i direktionen. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Årsredovisningen för Tolkförmedling Väst år 2023 har ingen direkt påverkan på den 
miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Årsredovisningen för Tolkförmedling Väst år 2023 har ingen direkt påverkan på den 
sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Årsredovisningen för Tolkförmedling Väst år 2023 har ingen direkt påverkan på den 
ekonomiska dimensionen. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-12 

Administrative chefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-10 
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Årsredovisning för Tolkförmedling Väst år 2023. 

Protokollsutdrag från direktionen 2024-03-22, § 550, Årsredovisning 2023. 

Granskning av årsredovisningen 2023 för kommunalförbundet Tolkförmedling Väst 
upprättad av pwc:s auktoriserade revisor Gunilla Lönnbratt 2024-03-26. 

Revisionsberättelse för år 2023 upprättad av revisorerna i Tolkförmedling Väst 2024-
04-08. 

Förbundsordning för Tolkförmedling Väst. 

Internkontrollrapport. 

 

Beslutet ska skickas till: 

Tolkförmedling Väst 

Ekonomichef Anna Holmqvist     
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 172                                                   Dnr 2024/00008 

Uppdrag till kommundirektören 

  

Postadresser inom Mariestads kommungräns 

Adresser inom Mariestads kommun kan i vissa fall ha annan kommun som 
postadress, till exempel Töreboda kommun eller Skövde kommun. Detta kan bidra 
till att viktig samhällsinformation inte når alla kommuninvånare. Kommundirektören 
får i uppdrag att ta kontakt med berörda myndigheter för att få en förändring 
avseende de adresser i Mariestads kommun, som har annan kommun som 
postadress. Bland annat med syfte att säkerställa att information når samtliga 
kommuninvånare. 

 

Bok om arkitekten Charles Emil Löfvenskiöld 

Kommundirektören får i uppdrag att se över möjligheten att Mariestads kommun 
kan använda sig av boken om den kända arkitekten Charles Emil Löfvenskiöld som 
officiell gåva från kommunen.  

 

Forskning om AI-vård 

Kommundirektören får i uppdrag att utreda möjligheterna för ett samarbete mellan 
Mariestads kommun och Högskolan i Skövde avseende Högskolans forskning om 
AI-vård. 

 

Trafikverkets planering för E20, broar 

Kommundirektören får i uppdrag att föra dialog med Trafikverket om Mariestads 
kommuns synpunkter avseende de nya broar som planeras vid utbyggnaden av E20.  

Kommunens uppfattning är att Trafikverket vid utbyggnaden av E20 ska ta hänsyn 
till långsamtgående fordon och den bredd på broarna som då behövs.  

 

 

 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-05-02 

Sida 37 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 173                                                   Dnr 2024/00003 

Information 

  

Ingen information lämnas vid dagens sammanträde. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 174                                                   Dnr 2024/00001 

Handlingar att anmäla 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott finner handlingarna anmälda. 

Bakgrund 

Handlingar som inkommit till kommunstyrelsens arbetsutskott redovisas till 
sammanträdet. 

Underlag för beslut 

1. Technopolis gruop 
- Utvärdering av Energi- och klimatrådgivningen 2021-2023. 

2. Hans Lindgren 
- Skrivelse avseende samhällsbyggnadsförvaltningen svar på frågor rörande 
detaljplan Gamla Staden 4:3 mfl. 

3. Styrelsen för Rörs samfällighetsförening 
- Skrivelse avseende synpunkter med anledning av ny E20 mellan Muggebo-
Tjos. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 175                                                   Dnr 2024/00002 

Inbjudningar 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott finner inbjudningarna anmälda. 

Bakgrund 

Inbjudningar som inkommit till kommunstyrelsens arbetsutskott redovisas till 
sammanträdet. 

Underlag för beslut 

1. Sveriges Kommuner och Regioner 
- Luftrummet som tillgång för kommuner och regioner, webbsändning, 13 
maj 2024. 

-Remisskonferens om betänkandet En ny organisation för förvaltning av EU-
medel. Digitalt, 3 maj 2024.    

2. Friluftsfrämjandet – Swedish Outdoor association 

-Lansering av rapporten Så kan kommunen stärka folkhälsan genom friluftsliv. 

3. Länsstyrelsen Västra Götaland, vattenmyndigheterna 
- Västerhavet bjuder in kommunledningar i distriktet till informationsträffar.  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 176                                                   Dnr 2024/00004 

Rapporter 

  

Inga rapporter lämnas under dagens sammanträde. 

 

 


